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Esimesena annab oma 
valdkonnast ülevaate ja 
vastab vallalehe küsi-
mustele vallavolikogu 
haridus-, kultuuri- ja 
sotsiaalkomisjoni esi-
naine Marju Aolaid. 

Esmalt võiks üle korrata 
selle, milline on üldse hari-
dus-, sotsiaal- ja kultuuriko-
misjoni roll selle valdkonna 
koordineerimisel. Millised 
on komisjoni ülesanded?

Marju Aolaid: Volikogu 
haridus-, kultuuri- ja sotsiaal-
komisjoni roll on eelkõige toe-
tada mõistlikke algatusi, luua 
võimalused ideede elluviimi-
seks, kaasa rääkida nimetatud 
valdkondade arengus. Komis-
jon on 10-liikmeline, kellest 
enamus on seotud ka oma töö-
elus haridus- või kultuurivald-
konnaga. Komisjoni liikmed 
on Marju Aolaid (esinaine), 
Ene Alttoa (aseesinaine), Olav 
Aarna, Meelis Härms, Anti 
Aaremaa, Eddi Tomband, Sig-

rid Saarep, Deiw Rahumägi 
Galina Kostõleva ja Kaupo 
Rätsepp.

Mida pead kõige olulise-
maks komisjoni töös?

Esmalt pean komisjoni 
töös oluliseks seda, et suudak-
sime mõjutada valla tegevjuh-
te ellu viima otsuseid, mida 
komisjonis või volikogus on 
arutatud ja otsustatud. Siinko-
hal ei pea ma silmas ainult 
majanduslikke otsuseid, vaid 
ka sisulist tööd nendes teema-
des. Tuleb tunnistada, et sageli 
on erinevate nägemuste puhul 
ühise otsuseni jõudmine üsna 
keeruline. 

Oluliseks pean ka koostööd 
asutuste juhtidega ning spet-
sialistide ja õpetajate toeta-
mist tervikuna haridus-, kul-
tuuri ja sotsiaalvaldkonnas. 
Oleme 4 aasta jooksul andnud 
juhiseid, mis suunas võiks 
liikuda, millele tähelepanu 
pöörata ja mida muuta. 

Teiseks on minu arvates 
oluline, et volikogu liikmed on 
ka ise pidevalt kursis reaalse 
eluga. 2010. aasta alguses 
külastasin kõiki valla haridus- 
ja kultuurivaldkonna allasutu-
si ning käesoleva aasta esime-
se pooles oleme koos komisjoni 
aseesinaisega Ene Alttoga 
taas külastanud kõiki Harku 
valla lasteaedasid, sh lastehoi-
du, koole, raamatukogusid. 
Tutvusime ka Tabasalu spor-
dikompleksi eluoluga. Külas-
käigud on andnud olulist värs-
kendust ja uusi mõtteid komis-
joni tööle. Saime teadlikuks 
mitmetest probleemidest, aga 
nägime ka seda, kui hästi meie 
lasteasutused töötavad. Nelja 
aasta jooksul on areng olnud 
tuntav ja silmaga nähtav. Mi-
nu süda on rahul, kogedes, 
millise vastutustundega meie 
tublid õpetajad, ringijuhenda-
jad, raamatukoguhoidjad, 
spetsialistid igapäevaselt töös-
se suhtuvad. Uskuge mind, 
meie lapsed on hästi hoitud! 

Millised on olnud kõige olu-
lisemad arutlusele tulnud 
teemad valitsemisperioodi 
jooksul? 

Nelja aasta jooksul on 
peamiselt olnud fookuses las-
teaiajärjekord ning selle olu-
korra lahendamine mõistlikul 
viisil. Sama probleem on koo-
likohtadega. Kooliminevate 
laste arv on olnud mitu aastat 
kasvavas trendis, samuti on 
igal aastal aina enam vane-
maid, kes soovivad panna oma 
lapsed kodulähedasse kooli. 
Siinkohal oleme pidevalt otsi-
nud lahendusi ja võimaluste 
piires leidnud rahalised vahen-
did, et laps saaks käia kodu 
lähedal koolis. Märkimisväär-
seks pean Alasniidu lasteaia 

valmimist, renoveeritud Har-
kujärve kooli ja spordisaali 
valmimist, Vääna-Jõesuu kooli 
sündi ning TÜG-s paranenud 
üldisi tingimusi täielikult re-
noveeritud söökla ning uue 
aatriumi rajamise näol. 

Ühe suure ettevõtmisena 
sai loodud Harku valla haridu-
se, kultuuri ja spordi sihtasu-
tus, mille eesmärk on korras-
tada vallas huvihariduse kätte-
saadavust ning pakkuda laie-
maid võimalusi vallas. Sihtasu-
tuse loomisel oli väga palju 
vastakaid arvamusi ja seisu-
kohti nii volikogus kui ka meie 
komisjonis. Rõhutan seda, et 
ootused sihtasutusele on üsna 
suured ja ootan siinkohal juba 
tulemusi. Kindlasti on õiglane 
anda uuele asutusele aega en-
nast sisse töötada, kuid nüüd, 
mil sihtasutus on terve hooaja 
tegutsenud, ootan järgmisest 
sügisest juba ka pisut laiahaar-
delisemat tegutsemist kui vaid 
Tabasalu kool. Nende edu alu-
seks pean osapoolte vahelist 
head koostööd, tarka juhtimist 
ning arukaid otsuseid. 

Millised on lähituleviku 
olulisemad väljakutsed 
valla arengu seisukohast 
haridus-, sotsiaal- ja 
kultuurivaldkonnas?

Oleme tugev ja hinnatud 
vald, inimesed usaldavad 
meid, seda tõestab aasta-aas-
talt kasvav elanikkond. Valla 
arengu seisukohalt on oluline 
näha tervikpilti mitmekümne 
aasta perspektiivis. Kuna 
Tallinn tõmbekeskusena jääb 
nii või teisiti, siis tuleb pide-
valt mõelda sellele, millisena 
me selles perspektiivis ennast 
positsioneerime. Siinkohal on 
koolivõrgustik jätkuvalt tee-
maks, selgeks tuleb teha kel-
lele, kuhu ja miks me lasteaia 
või kooli ja ehitame ning mida 
võtame ette siis kui elanikkond 
vananeb? Selleks vajame seni-
sest tugevamat ja selgemat 
hariduspoliitilist juhtimist. Tu-
leb enam panna rõhku tule-
vikuprognoosidele ning ana-

lüüsida arenguid 10-15 aasta 
perspektiivis – sellest lähtu-
valt tuleks teha ka otsuseid. 
Haridusmaastikku tuleks vaa-
data mitte ainult Harku valla 
kontekstis, vaid paralleelselt 
peaks jälgima enam ka ülerii-
gilisi ja ka rahvusvahelisi 
arengud. 

Lisaks on kindlasti suur 
perspektiiv külade ja külaselt-
side tegevuse arendamisel, 
see on võimalus siduda meie 
järeltulevad põlved üha enam 
oma kodukandi ning ajaloo-
ga.

Päevateemadest on kind-
lasti vajalik jätkata õpetajate 
palgatingimuste parandamist, 
õpetajate streik 2012. aasta 
kevadel andis meile signaali, 
et selles osas on veel arengu-
ruumi. Oleme küll saanud oma 
õpetajate palgad hoida pisut 
kõrgemal tasemel kui mujal 
Eestis, peame seda oluliseks 
motivaatoriks ning see on 
kindlasti argument saamaks 
tööle häid õpetajaid.

Lähiaastatel on vajalik 
lahendada koolivõrgustiku 
küsimused ning selged seisu-
kohad elluviimise osas. 

Kas on midagi, mis jääb kri-
peldama? Mõni kohalikku 
arengut puudutav teema, 
mis on jäänud mingil põh-
jusel käsitlemata või plaan 
ellu viimata?

Pikka aega on lahendamata 
Tabasalu Muusikakooli aren-
guvõimalused. See, et Tabasalu 
muusikakoolis saavad lapsed 
hea muusikalise hariduse, ei 
ole ju enam kellelegi teadma-
ta. 

Tulevikku vaadates on olu-
line, et loome oma valla ea-
katele elamisväärse elukesk-
konna nende vanaduspõlves. 
Kiirabipunkti loomise idee on 
olnud juba pikalt, ning nüüd, 
seoses kiirabireformiga looda-
me uuele võimalusele.

Siia lõppu soovin lisada, et 
Harku valla elanikuna loome 
iga päev ühist väärtust ning 
kujundame oma eluolu ise.

15. juunil avati pidulikult 
Harku valla suurimas 
külas Murastes 1600 
ruutmeetril laiuv Pank-
ranniku mänguväljak. 

MARTINA MAMONTOV

Enam kui 50 000 eurot maks-
vat projekti rahastas 90% 
ulatuses Nelja Valla Kogu 
(Leader piirkondlik tegevus-
grupp) ja 10% ulatuses Harku 
vald ning Muraste küla ela-
nikud. Hindamatu panuse 
andsid töökate murastelaste 
suured ja väiksed abikäed. 

Mänguväljaku rajamist 
juhtis Muraste külaselts, pro-
jektijuhiks oli Katrin Krause. 
Mänguväljakult leiab erinevad 
kiiged, karusselli, liumäe ning 

suure liivakasti. Suuremate 
laste tarvis on rajatud mini-
korvpalli- ja jalgpalliplats. Sa-
muti unikaalsed ja moodsad 
välitingimustes toimivad laua-
tennise komplekt ning kivist 
malelaud. Vanemad saavad 
aega veeta puhkealal. 

Mänguväljak asetseb rel-
jeefsel kadakasel väljal, kus 
on säilitatud erinevad taime-
kooslused ja lõiguke kunagist 
kiviaeda. 

Platsi ümbritseb kogukon-
na rajatud aed ning selle sees 
on liikumiseks ehitatud kivi-
teed, mida märgistavad liik-
lusmärgid. Pankranniku män-
guväljak on ainus organisee-
ritud suuremahuline vaba aja 
veetmise koht lastele ja noor-
tele Muraste külas.

Murastes avati valla 
suurim mänguväljak

Vallavolikogu haridus-, kultuuri- ja sotsiaalkomisjoni 
esinaine Marju Aolaid. Katrin Romanenkov 

2. juunil tähistati vallas 
lastekaitsepäeva tradit-
sioonilise perepeoga, mis 
seekord kandis pealkirja 
“Taaskasutus on popp”. 

KATRIN ROMANENKOV

Perepäeval toimus ka sõbrali-
ku lapse konkursile esitatud 
laste tunnustamine. Tänukir-
jad andis üle Eesti Lastekaitse 
Liidu juhataja Alar Tamm. 

Lastekaitsepäeva raames 
toimuv perepäev on tradit-
sioon, mida kohaliku lastekait-
seühingu vabatahtlikud vea-
vad juba 11 aastat. Lisaks to-
redale ja lõbusale ajaveet-
misele on perepäeva eesmärk 
tutvustada taaskasutust läbi 
erinevate õpitubade ning anda 
oskusi igapäevaselt ise midagi 
koos lapsega luua. Lastekait-
sepäeva ürituse kaudu soovib 
valla lastekaitseühing aidata 
kaasa laste ja vanemate vahe-

liste heade suhete hoidmisele, 
anda neile teadmisi positiivsest 
vanemlusest ja lapse kasvata-
misest. 

Juba seitse aastat tunnusta-
takse perepäeval ka Harku 
valla sõbralikke lapsi. Tunnus-
tamise eesmärk on aidata las-
tel ja täiskasvanutel märgata 
ning väärtustada häid omava-
helisi suhteid ja positiivseid 
isikuomadusi, mis selle saavu-
tamisele kaasa aitavad. Kõigi 
valla koolide lapsed võivad 
tunnustamiseks esitada oma 
klassi lapse, kes on möödunud 
õppeaastal olnud sõbralik, 
abivalmis, aus ja heatahtlik. 

Lisaks on eraldi kategooria 
“Märkan ja hoolin” lapsevane-
matele ja õpetajatele, kelle 
saab samuti esile tõsta iga 
klass.

Sel aastal said sõbraliku 
lapse tiitli ligi 50 last, 12 lap-
sevanemat ning 6 õpetajat 
Harku valla koolidest.

Laupäeval, 15. juunil, 
selgus viies Alasniidu 
karikavõitja tänavakorv-
pallis.

ERIK SANDLA
MTÜ Alasniidu Seltsi liige

Osales seitse 3-4 liikmelist 
võistkonda. Mängiti kahes 
alagrupis, kummastki pääses 
edasi kolm paremat. Osavõt-
jate tase oli ühtlaselt hea ja 
mängud tasavägised.

Finaalis kohtusid võistkond 
“Seapea” (Aleksei Utitsõn, 
Kaur Laasma, Sander Saat, 
Erik Varik) ja võistkond “Tim-
berwolves”. Esikohamedalid 
ja rändkarika sai aastaks enda 
valdusesse võistkond “Timber-
wolves” Tabasalust koosseisus 
Gert Merisalu, Kris Kulbert, 
Kristofer Viilmann.

Parima mängija karika 
pälvis võitjavõistkonnast Kris 
Kulbert. Kolmanda koha sai 

võistkond “Trust” (Ignar Val-
me, Andres Kärsna, Raido Tal-
viste).

Kohtunike tööd aitas kor-
raldada ja vilistas mänge tun-
tud vilemees Raimo Luht.

Kolme parima võistkonna 
mängijatele anti Alasniidu 
seltsi pool medalid. Eriauhin-
nad oli võistkondadele välja 
pannud Harku vallavalitsus. 
Kohtumiseni järgmisel suvel 
kuuendal turniiril!

Alasniidu turniir toimus 
viiendat korda. Erakogu

Laupäeval mängiti Alasniidul tänavakorvpalli

Lastekaitsepäeval vahvate tantsudega esinenud show- ja 
hip-hop-tantsijad koos oma juhendajaga. Aile Kaljola

Lastekaitsepäeval 
tunnustati sõbralikke lapsi

Pankranniku mänguväljak. Muraste külaselts

Neli aastat vallavolikogus
Sel sügisel on meid ees 
ootamas kohalike oma-
valitsuste volikogude 
valimised. Ühtlasi lõppeb 
sellega praeguse volikogu 
4-aastane valitsemistsük-
kel. Aastal 2009 alusta-
sime oma valitsemisprog-
rammiga, mis oli meid 
valinud vallaelanike poolt 
heaks kiidetud. Seadsime 
arenguprioriteedid ning 
sellega andsime lubaduse 
meile kõigile olulised 
plaanid ellu viia. Leian, 
et enne seda, kui praegu-
ne volikogu oma töö lõ-
petab, on meie kohustus 
anda elanikele ülevaade 
tehtud tööst. Millised ees-
märgid said ellu viidud 
ning millised on edasi lü-
katud või hoopis päeva-
korrast maas ja mis põh-
justel? Millised on peami-
sed probleemid ja välja-
kutsed Harku valla lähi-
tulevikus? Mida oleks 
võinud paremini teha? 
Nendele küsimustele on 
elanikel õigus saada vas-
tused, enne kui nad asu-
vad sügisel uusi rahva-
esindajaid valima.
Kuna kõige suurem osa 
volikogu tööst toimub ko-
misjonides, siis annavad 
järgnevates lehtedes vald-
kondade kaupa oma tege-
mistest ülevaate volikogu 
komisjonide esimehed.

HELIKAR ÕEPA
Vallavolikogu esimees


